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Tak for mail af 7. Marts 2012. 

 

 

På mødet tilkendegav jeg ganske som anført, at jeg i påkommende tilfælde ville kunne påtage 

mig det nære og superviserende ansvar for nødbehandlernes virksomhed ved akutbilen i Karup. 

 

Jeg gjorde tillige klart opmærksom på, at forsvarets medicinske virksomhed ikke er omfattet 

af lov om patientforsikring og patientombud, og at forsvaret eller forsvaret underliggende 

myndigheder derfor ikke ville kunne påtage sig det overordnede ansvar for en sundhedsfaglig 

redningsfunktion i civilt område, idet dette ville kunne stille patienterne ringere i 

patientsikkerhedshenseende end ved behandling i det civile system. 

 

En ændring af den oprindelige og midlertidigt viderførte aftale vil i påkommende tilfælde kræve en 

helt ny samarbejdsaftale mellem Region MJ og forsvaret. 

 

Idet forsvaret for år tilbage er blevet omorganiseret til koncernstruktur med anderledes 

organisatorisk ansvarsfordeling, er det imidlertid ikke Flyvertaktisk Kommandos prærogativ at 

indgå aftaler om sundhedsfaglige ydelser med andre instanser. Aftaler med sundhedsfagligt indhold 

relaterer til Forsvarets Sundhedstjeneste, som  (parallelt med Deres brev) ad anden vej er blevet 

kontaktet af Region MJ i denne sag. 

 

Jeg må derfor meddele, at jeg har oversendt Deres forespørgsel til besvarelse ved den 

bemyndigede myndighed, Forsvaret Sundhedstjeneste. Et samlet svar vil følge derfra, men jeg må 

bede om Deres tålmodighed med hensyn til den hurtige svarfrist, som ikke vil kunne overholdes. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Bo Nürnberg 

 

Kommandolæge, Flyvertaktisk Kommando 

  

 


